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Het boek Haggaï is in de eerste plaats voor de 
eindtijd bedoeld. “Te dien dage” (Hag. 2:24) verwijst 
altijd naar het laatste der dagen. Het is een tijd waarin 

God alle volken zal doen beven (Hag. 2:8, 23). Het is blijkbaar 
voor deze eindtijd. dit boek spreekt over wat er in de tempel—
of Gods huidige Kerk—gebeurt (zie 1 Cor. 3:17).

H e t  t r o u w e  o v e r b l i j f s e l

lang geleden ontwikkelde zich een ernstig probleem en Haggaï 
werd door God gezonden om Zijn volk te waarschuwen. “Toen 
kwam het woord des Heren door de dienst van de pro feet 
Haggai … aldus: … Gij hebt op veel gerekend, maar zie, het 
liep op weinig uit, en toen gij het binnengehaald hadt, blies 
Ik erin. Waarom dat? luidt het woord des Heren der heer-
scharen. Om mijn huis, dat verwoest ligt, terwijl gij draaft, 
ieder voor zijn eigen huis” (Hag. 1:3, 9). Gods huis (vandaag 
de dag Gods Kerk) ligt verwoest. Zij waren “rijk en verrijkt 
(met goede ren—KJV)” zoals de laodiceërs van de eindtijd 
(Op. 3:14-17). deze mensen stelden hun eigen werk boven het 
Werk van God.

Haggaï kwam terwijl de tempel herbouwd werd. Toen Herbert 
W. armstrong bezig was met het bouwen en het afmaken van 
het Filadelfia tijdperk (Zach. 4:9), ontwikkelde zich in 1974 en 
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1978 een ernstige rebellie. Voor het eerst groeide Gods eindtijd 
Werk niet. er vond zelfs een teruggang plaats.

God redde het Werk hoofdzakelijk door de heer 
armstrong en een loyaal overblijfsel dat hem steunde. 
“Toen hoorden Zerubbabel, de zoon van Sealthiël, en 
Jozua, de zoon van Jozadak, de hogepriester, en al het 
overblijfsel des volks naar de stem van den Here, hun 
God, en naar de woorden waarmede de Here, hun God, 
de profeet Haggai, gezonden had, en het volk vreesde 
voor het aangezicht des Heren” (Hag. 1:12). Het woord 
overblijfsel betekent “een restant of een overblijvend deel”. 
Heel het volk had zich omgewend en deed Gods Werk, 
maar slechts een overblijfsel was echt met zijn hart bij 
het Werk betrokken. Sommige commen taren noemen het 
overblijfsel een “gelovige, trouwe kern” en zo was het in 
de jaren zeventig. de heer armstrong gaf het Werk weer 
een andere richting, maar het was God die Zijn kracht 
schonk van we ge het trouwe overblijfsel. de meerderheid 
was niet met het hart bij Gods Werk betrokken.

er was een “synagoge van Satan” temidden van dat grote 
Filadelfia tijdperk (Op. 3:7-9). een paar maanden voor zijn dood 
zei de heer armstrong tot de hele Kerk op de Pinksterdag van 
1985: “de meesten van u snappen het niet!” de vruchten van 
wat er gebeurde nadat hij stierf onthullen de verschrikkelijke 
waarheid van die bewering. Zie eens hoe snel zij tegen God 
in opstand kwamen!

God ziet de weinige getrouwen, zelfs wanneer het schijnt 
alsof de hele Kerk Gods Werk steunt! “en de Here wekte de 
geest op van Zerubbabel, de zoon van Sealthiël, de landvoogd 
van Juda, en de geest van Jozua, de zoon van Jozadak, de 
hogepriester, en de geest van al het over blijfsel des volks, 
zodat zij kwamen en het werk begonnen aan het huis van de 
Here der heerscharen, [hun God—SV]” (vs. 14). Weer zien 
we dat het overblijfsel Gods Werk deed. Zij vormen de reden 
waarom God de deuren voor Zijn Kerk opende. alleen dat 
kleine overblijfsel legde het hart in Gods Werk. alleen zij 
volgden getrouw Gods eindtijd Zerubbabel. (Vraag voor meer 
informatie een gratis exemplaar van Maleachi’s Boodschap 
aan.) de meesten van dat overblijf sel zijn momenteel 
in Gods Filadelfia Kerk.
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dat trouwe overblijfsel wordt nog een derde keer genoemd—
Gods getal voor zekerheid. “Zeg tot Zerubbabel, de zoon 
van Sealthiël, de landvoogd van Juda, en tot Jozua, de zoon 
van Jozadak, de hogepriester, en tot het overblijfsel des volks” 
(Hag. 2:2). God wil dat wij weten dat Hij ziet wie met 
zijn hart in Zijn Werk deelneemt en wie laodicees is!

r e b e l l e r e n  t e g e n  g o d s  w e t

als de Kerk in opstand komt, dan verwijt God dat vooral de 
opstandige dienaren. Haggaï toont ons wat het probleem van 
de priesters in zijn tijd was. Maar wat belangrijker is, hij laat 
ons de oorzaak zien van de rebellie van de laodicese dienaren 
in deze laatste dagen. “Zo zegt de Here der heerscharen: Vraag 
toch de priesters om onderricht in de wet” (Hag. 2:11). Gods 
regering is gebaseerd op Gods wet. Hier toont Haggaï ons 
dat de laodicese dienaren een probleem met de regering of 
de wet hebben.

Gods hele Werk staat of valt met Zijn regering. dat betekent 
dat God geen dienaren kan gebruiken om Zijn Werk te doen, 
die een regeringsprobleem hebben. Haggaï onthult waarom.

“en zeg: wanneer iemand heilig vlees in de slip van zijn 
kleed draagt en hij raakt met zijn slip brood, moes, wijn, olie 
of enige andere spijs aan, wordt dit dan heilig? de priesters 
ant woord den: Neen. en Haggai zeide: Indien iemand, onrein 
geworden door een lijk, iets van al deze dingen aanraakt, 
wordt het dan onrein? de priesters antwoordden: Het wordt 
onrein. Toen antwoordde Haggai: Zo staat het met dit volk 
en zo staat het met deze natie voor mijn aangezicht, luidt 
het woord des Heren, en zo staat het met al het werk van 
hun handen, en wat zij daar offeren, dat is onrein” 
(vs.  12-14). We moeten deze verzen geestelijk bezien. en 
houd in gedachten dat de oorspronkelijke betekenis van dit 
boek voor de eindtijd is. deze verzen betekenen dat als een 
dienaar een probleem met Gods wet—Zijn regering—heeft, 
dan is “wat zij daar offeren onrein.” Al het werk van 
hun handen is bevuild!

de dienaren die verontreinigd zijn, vergiftigen allen die 
hen volgen. Zij breken allemaal het eerste en belangrijkste 
gebod van God. Zij plaatsen zichzelf boven de ene ware God.
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laten we niet vergeten dat dit een profetie is die bewijst dat 
veel van Gods eigen dienaren onreine offeranden brengen. 
Het draait allemaal om een probleem met Gods regering of 
wet. Het geestelijke voedsel waarmee zij de leden voeden is 
bevuild—geïnfecteerd—bedor ven!

de geestelijke les uit deze verzen is, dat we dit geestelijke, 
vergiftigde voedsel zelfs niet moeten aanraken—laat staan 
het eten! de mensen die het eten zullen geestelijk ziek worden. 
Velen van hen zullen voor eeuwig sterven! We moeten 
inzien hoe vreselijk ernstig dit is. Het eeuwige leven en de 
eeuwige dood staan op het spel! Geen wonder dat God 
zegt dat we zo’n offer zelfs niet moeten aanraken!

God gebruikte de heer armstrong om Alles te herstellen 
(Matth. 17:10-11). Gods regering was de belangrijkste doctrine 
die hij herstelde. de Wereldwijde Kerk van God en al de groe-
pen die deze Kerk hebben verlaten—met uitzondering van de 
Filadelfia Kerk van God (PCG)—hebben de regering, die 
God door middel van de heer armstrong heeft inge-
steld, ver worpen! en dat is nu net de reden waarom God 
Zijn Werk niet door hen wil doen. Wat zij God offeren is 
onrein—zelfs bij die groepen die nog aan heel veel doctrines, 
die de heer armstrong leerde, vasthouden.

Het is de verantwoordelijkheid van de leken om te bepalen 
welke dienaren rein zijn. en dat is een belang rijke verant-
woordelijkheid!

Sommige mensen kunnen niet begrijpen waarom de Filadelfia 
Kerk van God wereldwijd op de televisie tot zo’n 300 miljoen 
mensen toegang heeft—veel meer dan welke laodicea groep 
ook. de mensen zien dat God Zijn geheim—Zijn profetieën—
Alleen MAAR aan de PCG onthult (amos 3:7-8). Hun 
profetische bood schap pen zijn in de verste verte niet met die 
van ons te vergelijken. Velen zien de superieure kwaliteit van 
onze literatuur en ons werk in het algemeen en zijn verbaasd.

Onze critici kunnen niet begrijpen waarom ons werk zo 
krachtig is. Wat echter veel mensen niet willen toegeven is dat 
dit Gods Werk is en niet het werk van mensen. dit is het wat 
zij die ons kleineren en belasteren en de hele wereld moeten 
gaan inzien!

allereerst moeten we ons onderwerpen aan Gods regering. 
dan wil God door ons werken. Verwerp die regering, die op 
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Gods wet gebaseerd is, en God zal eenvoudig Zijn Werk niet 
door zulke laodicese groepen doen. de vruchten onthullen 
een heel duidelijk plaatje (Matth. 7:16).

Z e r u b b a b e l  d e  Z e g e l r i n g

“Te dien dage, luidt het woord van de Here der heerscharen, 
zal Ik u, Zerubbabel, zoon van Sealthiël, mijn knecht, nemen, 
luidt het woord des Heren, en Ik zal u tot een zegelring maken, 
want u heb Ik uitverkoren, luidt het woord van de Here der 
heerscharen” (Hag. 2:23). dit boek is, in profetisch opzicht, voor 
de eindtijd bestemd. de uitdrukking “te dien dage” betekent 
dat we moeten zoeken naar iemand in onze tijd—een type 
van Zerubbabel—die gemaakt is tot Gods zegel(ring). dit 
vers zegt ons dat Haggaï kennis van vitaal belang aangaande 
Gods Werk in deze eindtijd bevat. als we het in feite helemaal 
begrijpen in zijn volle betekenis, dan is dit vers een bewijs van 
waar Gods Werk heden is.

Unger’s Bible Dictionary definieert zegel als volgt (nadruk 
van mij): “een gemaakte indruk die dezelfde rechtsgeldig-
heid heeft als een echte handtekening.” de wet is datgene wat 
een handtekening geldig maakt. Mensen moeten zich aan die 
wet onderwerpen, anders stort alles ineen. Zo gelden de wet 
en de regering die door de heer armstrong ingesteld zijn 
als Gods eigen handtekening. daarom wordt dit onderwerp 
in de verzen 11-14 besproken. alleen Gods regering verleent 
iemands werk geldigheid! “Zonder zegel wordt geen docu-
ment als authentiek beschouwd” (ibid). Voor een werk als 
echt beschouwd kan worden, moeten we Gods leiding—Zijn 
regering—hebben. als we die regering hebben, geeft dat ons 
de verzekering dat ook de andere doctrines niet aangetast zijn.

achter elk geldig zegel of elke geldige handtekening staat 
autoriteit. de Anchor Bible Commentary zegt dit over het 
zegel: “Het gebruik van zo’n zegel was de manier om het gezag 
uit te dragen van de persoon aan wie het zegel toebehoorde.”

Het hele idee van het zegel heeft betrekking op God en Zijn 
regering. God onthult de betekenis van het zegel alleen maar 
aan hen die zich aan Zijn regering onderwerpen. de zegelring 
is “een embleem of zegel van autoriteit.” Gods autoriteit. 
de enige reden waarom u een zegelring nodig heeft, is omdat 
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de gezaghebbende persoon niet aanwezig is. Het zegel verte-
genwoordigt Zijn autoriteit of regering. Het is alsof men de 
ring van een koning gebruikt om een document te bezegelen.

de heer armstrong is dood. als u vandaag de dag Gods 
Werk vindt, zal dat dezelfde rege ring hebben die door de heer 
armstrong was ingesteld. Het zegel wordt in ere gehouden door 
alleen diegenen die zich aan Gods regering onderwerpen. de 
verzen 11-14 geven aan dat de meesten van Gods dienaren 
een probleem hebben met de wet of de regering! daarom 
sla gen ze er niet in God een rein offer te brengen.

Vers 23 is een van de meest onthullende verzen in de hele 
Bijbel. Het Werk van God draait vandaag om een eindtijd 
Zerubbabel—een mens. als u Zerubbabel en zijn werk begrijpt, 
dan begrijpt u waar God vandaag mee bezig is! Zo belangrijk 
is vers 23 nu. God zegt ons dat we moeten uitkijken naar een 
specifiek man die Gods Werk doet. Haggaï zegt ons ook uit 
te zien naar een aards huis van God. dat onderwerp zullen 
we in hoofdstuk twee bespreken. als we dat wat over een man 
en een aards huis gaat kunnen begrijpen, dan zullen we Gods 
handtekening over dat alles zien geschreven!

Jozua wordt niet langer genoemd in samenhang met 
Zerubbabel, of zelfstandig. dat komt omdat hij de heer 
armstrong als het zegel verwierp (Zach. 3:1-10). Gods rege-
ring ging niet over op Jozua, maar op de volgelingen van 
Zerubbabel. de heer armstrong vervulde beslist de rol van 
een eindtijd Zerubbabel.

“de handen van Zerubbabel hebben dit huis gegrondvest, 
zijn handen zullen het ook voltooien” (Zach. 4:9). Het spreekt 
duidelijk van een “handen uit de mouwen” operatie.

Tweemaal worden handen genoemd, om het begin en het 
einde van een project aan te geven. de Anchor Bible Commentary 
zegt: handen wordt letterlijk bedoeld en duidt het deel nemen 
aan de tempelbouw aan (p. 251, het boek Zacharia). dat wil 
zeggen de tempel werd gebouwd door een menselijk wezen met 

“handen”, niet gebouwd “zonder handen”, zoals Christus bouwt.
de heer armstrong begon en voleindigde een Kerktijdperk 

dat “alle dingen herstelde.” Hij begon en voleindigde het door 
de kracht van Gods Heilige Geest (Zach. 4:6). Zijn handen 
legden het fundament en zijn handen voltooiden het huis—het 
Filadelfia tijdperk.
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let eens op wat de heer armstrong in een brief aan de 
Kerk schreef in 1981: “Zerubbabel bouwde de tweede tempel 
naar welke Jezus de eerste keer kwam. Johannes de doper 
bereidde de weg voor de eerste komst. Maar wie moest de 
geestelijke tempel bouwen naar welke Christus, spoedig, 
de tweede keer zal komen? Wie moest de weg bereiden voor 
Zijn Tweede Komst?

Vergeet niet, dat God de dingen tweeledig doet. Toen 
Zerubbabel de eerste tempel bouwde, van aardse stenen, hout 
en andere materialen, was hij een voorloper of type van één, 
door wie Christus, de geestelijke tempel—Zijn Kerk van onze 
tijd, zou oprichten of bouwen, voorafgaande aan de dag des 
Heren en de Tweede Komst van Christus. evenals Johannes de 
doper de weg bereidde, in de fysieke wildernis van de rivier de 
Jordaan, voor de eerste komst van de menselijke Jezus (beide 
mens en God), toen komende naar Zijn aardse tempel en tot 
Zijn fysieke volk Juda, aankondigende het meer dan 1900 
jaar later op te richten Koninkrijk van God, zo zou God een 
menselijke bode gebruiken in de geestelijke wildernis van 
de religieuze verwarring van de 20ste eeuw, om een stem te 
zijn die het evangelie van het koninkrijk van God uitroept 
over de geestelijke christus, komende in opperste macht 
en heerlijkheid naar Zijn geestelijke tempel, om werkelijk 
dat geestelijke koninkrijk van God op te richten.

Broeders, is dat gedaan door deze Kerk? 
richtte God een eenmans leiderschap op om door Hem 

gebruikt te worden voor het bouwen van deze geestelijke 
tempel en in het aankondigen, na 1900 jaar, van het ware 
evangelie van het koninkrijk van God, in de gehele 
wereld—om zelfs naar koningen en staatshoofden te gaan 
(Op. 10:11)—de Kerk terugbrengende tot het geloof, dat 
eenmaal de heiligen overgeleverd is (Judas 3)?

Is dat in uw dagen gebeurd en heeft god u in deze 
profetische vervulling, als een deel ervan, gebracht? 

Heeft iemand anders dat gedaan?” (19 maart 1981).
dacht de heer armstrong dat één man deze profetie zou 

vervullen en die ook vervulde? absoluut! Hij spreekt over 
“één”, “een menselijke bode”, “een stem”, “een eenmans 
leider schap”—en eindigt dan met de vraag: “Heeft iemand 
anders dat gedaan?”
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alle laodicea groepen verwerpen de heer armstrong 
als de Zerubbabel of elia van de eindtijd, omdat ze 
daarvoor al Gods regering verwierpen! en aangezien 
Gods regering op de wet gebaseerd is, hebben ze ook een 
groot deel van Gods wet verworpen!

d e  e i n d t i j d  e l i a 

de Worldwide news van 25 augustus 1986 somde 18 waar-
heden op die door de heer armstrong hersteld waren. de 
heer Jozef Tkach, de opvolger van de heer armstrong in de 
Wereldwijde Kerk van God (WCG), leidde het artikel in. Hier 
volgen zijn woorden (nadruk van mij): “Jezus antwoordde 
en zeide: elia zal wel komen en alles herstellen” (Matth. 
17:11-12). Jezus verwees naar iets wat in de toekomst zou 
gebeuren. Johannes de doper was al gekomen en Jezus begon 
Zijn dienaarschap niet voordat Johannes in de gevangenis 
gezet was. Johannes herstelde niets. Jezus verwees naar een 
andere man, niet Johannes.

“Kort voor de Grote Verdrukking en de dag des Heren zou 
er iemand komen in de geest en de kracht van elia, in de geest 
en de kracht van Johannes de doper, en zou alle dingen in de 
Kerk herstellen.” dan volgde een lijst met deze 18 waarheden. 
de heer Tkach zei, toenter tijd, dat dit op Herbert W. 
armstrong betrekking had.

Waarom weerlegde niemand openlijk die bewering? Omdat 
de heer armstrong dat jaren lang aan de Kerk onderwezen 
had! daar haalde de heer Tkach deze waarheid vandaan. de 
heer armstrong was duidelijk deze eindtijd elia—en de hele 
Kerk accepteerde die waarheid toen hij nog leefde!

de heer Tkach erkende de heer armstrong als de eindtijd 
elia voor en kort nadat de heer armstrong stierf. Maar toen 
hij Gods regering begon te verwerpen geloofde hij deze waar-
heid waar alles om draait niet langer. en dat is het geval met 
alle laodiceërs. (Schrijf om een gratis exemplaar van Gods 
Familie Regering voor meer informatie.) Geen doctrine van 
God benadert zo dicht het belang van Gods regering. dit is 
de enige manier waarop God ons kan regeren. God doet dit 
door één man tegelijk—niet door een soort collectief leider-
schap. als Hij ons niet kan regeren, dan kan Hij Zijn Werk 
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niet door ons verrichten. Hoe duidelijk en eenvoudig moet 
dat wel zijn te begrijpen.

Als de laodicese groepen de heer armstrong als de eindtijd 
elia accepteerden, dan zou den ze zich moeten onderwer-
pen aan Gods regering, waarvoor hij gebruikt werd 
om die te vestigen! MAAR Dit WeiGeRen ze te Doen!

Maar de profetie toont dat zij gedwongen zullen worden om 
tot Gods regering terug te keren—of hun behoud te verliezen.

“en schrijf aan de engel der gemeente te Filadelfia: dit zegt 
de Heilige, de Waarachtige, die de sleutel davids heeft, die 
opent en niemand zal sluiten, en Hij sluit en niemand opent. 
Ik weet uw werken: zie, Ik heb een geopende deur voor uw 
aangezicht gegeven die niemand kan sluiten; want gij hebt 
kleine kracht, maar gij hebt mijn woord bewaard en mijn naam 
niet verloochend. Zie, Ik geef sommigen uit de synagoge des 
satans, van hen, die zeggen, dat zij Joden zijn en het niet zijn, 
maar liegen; zie, Ik zal maken, dat zij zullen komen en 
zich neer werpen [aanbidden—SV] voor uw voeten, en 
erkennen, dat Ik u heb liefgehad” (Op. 3:7-9). Zij maken geen 
eerlijke, wetenschappelijke fout aangaande Gods regering. 
God zegt dat zij liegen! let erop dat zij zullen terugkeren 
en zich neerwerpen voor de voeten van de Filadel fiërs. Het 
Griekse woord betekent niet dat zij de Filadelfiërs zullen 
aanbidden. Het betekent dat de “synagoge van Satan” die 
later de laodiceërs werden, zich zelf moeten vernederen en 
zich moeten bekeren van het verwerpen van Gods regering 
die in het Filadelfia tijdperk gevestigd werd!

de heer armstrong aannemen of verwerpen als de eindtijd 
elia is hetzelfde als Gods zegel aanvaarden of verwerpen. daar 
gaat het in de profetie van Haggaï over.

We hebben te maken met de grote God. Hoe dwaas om dan 
te denken dat we Zijn regering kunnen verwerpen en aan de 
kant schuiven! diezelfde regering staat op het punt de hele 
aarde te gaan besturen. Hoe zouden we ooit gereed kunnen zijn 
om met Christus te regeren, en ons toch niet aan die regering 
onderwerpen die zo meteen de hele mensheid gaat besturen?!
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Herbert W. armstrong geloofde dat er een gebod 
van God in het boek Haggaï stond om het aardse huis 
van God te bouwen. dus gehoorzaamden hij en de 

Wereldwijde Kerk van God dat gebod. als God aanwijzingen 
geeft voor de bouw van Zijn eigen huis, hoe belangrijk moet 
dat dan wel voor Hem zijn? als God het liet bouwen, zou Hij 
het dan ook niet verwoest heb ben als Zijn volk tegen Hem 
in opstand kwam?

dat is wat er gebeurde met de tempels die door Salomo en 
Zerubbabel werden gebouwd. als God in het boek Haggaï 
geboden had Zijn huis te bouwen op het hoofdkwartier 
van de Wereldwijde Kerk van God, dan zou het logisch 
zijn, dat deze gebeurtenis zou worden opge tekend. en dat 
is het—ook in het boek Haggaï! Hier volgt een tamelijk 
lang uittreksel van een brief die door de heer armstrong 
aan de leden van de WCG geschreven was op 20 januari 
1961 (nadruk van hem): “Tijdens de conferentie onthulde 
God mij iets belangrijks, wat scherp en duidelijk tot mij 
kwam als een bliksemstraal. Op een nacht—of vroeg in de 
morgen, voordat ik naar de conferentie ging, ik weet niet 
precies meer wanneer, las ik nog eens in het boek Hag  gaï 
en in het vierde hoofdstuk van Zacharia.

een aantal mensen van het Huis van Juda was teruggekeerd 
om de Tempel te Jeruzalem te herbouwen. de hogepriester 

2
Gods Aardse Huis
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onder hen was Jozua. de landvoogd was Zerubbabel. God 
sprak tot Zerubbabel door de profeet Haggaï.

Veertien jaar eerder was het fundament van de Tempel gelegd 
en enige voortgang gemaakt met de bouw ervan. Maar het 
bouwen werd onderbroken. en nu zeiden de Joden: “de tijd is 
nog niet gekomen, de tijd dat des Heren huis herbouwd worde.”

Jeremia had de herbouw van de Tempel na 70 jaar gepro-
feteerd. deze teruggekeerde Joden hadden de data verkeerd 
berekend. Zij dachten dat de zeventig jaar nog niet om waren—
maar dat waren ze wel. Toen sprak God tot hen door de profeet 
Haggaï: “Is het voor u de tijd om in uw weldoortimmerde 
huizen te wonen, terwijl dit huis verwoest ligt?” Zij bouwden 
prachtige huizen voor zichzelf om in te wonen—maar ze 
veronachtzaamden het Huis voor God te bou wen om daarin 
te wonen.

“Zo zegt de Here der heerscharen: Bedenkt wat u wederva-
ren is. Beklimt het gebergte, haalt hout en herbouwt dit huis; 
dan zal Ik er welgevallen aan hebben en verheerlijkt worden, 
zegt de Here.”

 Toen gehoorzaamden Zerubbabel, de zoon van Sealthiël 
en het hele volk de stem van God. Zerubbabel had de leiding 
bij de bouw. Toen zei God tot het volk: “Ik ben met u, luidt 
het woord des Heren.” 

“en de Here wekte de geest op van Zerubbabel … en de geest 
van al het overblijfsel des volks, zodat zij kwamen en het werk 
begonnen aan het huis van de Here der heerscharen, hun God.”

Zerubbabel werd door God gekozen om Gods Huis te 
bouwen—dat wil zeggen om er de menselijke leider in 
te zijn. Nu is dit hele, twee hoofdstukken tellende boek 
Haggaï een profe tie. Het is op ons vandaag van toepassing. 
Tegen het einde staat er dat God tot Haggaï sprak: “Zeg tot 
Zerubbabel, de landvoogd van Juda: Ik zal [toekomst—een 
profetie] de hemel en de aarde doen beven, Ik zal de troon 
der koninkrijken omverwerpen, de kracht van de koninkrij-
ken der volken verdelgen … Te dien dage, luidt het woord 
van de Here der heerscharen, zal Ik u, Zerubbabel, zoon 
van Sealthiël, mijn knecht, nemen, luidt het woord des 
Heren, en Ik zal u tot een zegelring maken, want u heb Ik 
uitverkoren, luidt het woord van de Here der heer scha  ren.” 
en zo eindigt deze profetie.
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dit heeft duidelijk betrekking op de tegenwoordige tijd, vlak 
voor de spoedig komende dag des Heren en de Tweede Komst 
van Christus en het begin van de Wereld van Mor gen!

In zulke profetieën is de fysieke natie—Israël of Juda—het 
type van het geestelijke Israël, of Gods Kerk van vandaag. 
en, wat het heden betreft, slaat dit op ons huidige ‘Filadelfia 
tijdperk’ van de Kerk … 

die mensen bouwden prettige, comfortabele en zelfs prach-
tige huizen voor zichzelf—maar ze veronacht zaamden de 
bouw van Gods Huis of stelden die uit. God had geen kritiek 
op hen omdat hun huizen mooi waren—maar wel omdat ze 
Gods Huis niet bouwden!

laat me u nu vertellen hoe dit op een verbijsterende wijze 
als een boodschap door mij heen flitste. Vandaag is Gods 
Hoofdkwartier op aarde niet Jeruzalem … God zal Zijn 
residentie naar Jeruzalem terugbrengen, wanneer Christus 
terugkomt … 

Vandaag is het hoofdkwartier van Gods Werk en van 
Gods Kerk op aarde, Pasadena in Californië.

Vandaag beginnen we met een groot uitbreidingsprogramma 
op de campus van ambassa dor College. We moesten het aantal 
studenten dit jaar omlaag brengen wegens gebrek aan de 
nodige gebouwen en faciliteiten. een van de geplande 
gebouwen is een auditorium met 1200 zitplaatsen. dit moet 
gebruikt worden als auditorium voor de bijeenkomsten twee-
maal per week van studenten en faculteit. Maar het moet ook 
gebruikt worden als de plaats van samenkomst voor de Kerk 
van Gods Hoofdkwartier. Momenteel komt de Kerk van het 
Hoofdkwartier bijeen in het auditorium van de Shakespeare 
Club ongeveer anderhalve mijl van de campus. Het telt 900 
zitplaatsen. elk jaar groeit de Kerk van het Hoofdkwartier 
verder uit de capaciteit aan zitplaatsen. Zo zijn er gedurende 
de laatste paar jaar andere kerken opgericht in het gebied van 
Zuid-Califor nië … 

aangezien we de Shakespeare Club kunnen blijven huren, 
hadden we gepland om de bouw van het auditorium uit te 
stellen tot alle andere gebouwen klaar waren.

Maar toen ik opnieuw Haggaï’s boodschap van God las, 
kwam die als een bliksemschicht, als een boodschap van God 
aan Zijn Kerk vandaag!
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Het trof me als een luide boodschap regelrecht van God dat 
we gepland hadden om eerst de gebouwen voor gebruik van 
het college te bouwen. Maar we zijn hier op Gods residentie 
op aarde. en we hadden gepland om het gebouw als 
Gods Huis, voor Hem om (in de Geest) in te wonen, uit 
te stellen!

Broeders, ik ben regelrecht naar de raad van Gods die-
naren, in onze vroegere vergaderzaal, waar we uitgegroeid 
waren, gegaan en verwittigde hen dat Gods Huis—het nieuwe 
auditorium—de plaats van samenkomst voor de Kerk van het 
Hoofdkwartier—als eerstvolgende op de prioriteitenlijst 
moest komen te staan. We waren reeds met de bouw van 
een nieuwe eetzaal en een gymnastiekzaal begonnen. Maar 
als eerstvolgende, voor al het andere, moest het Huis van 
God komen, op Gods aardse residentie!

dit is een regelrecht gebod van God! Het is niet aan ons 
hier vraagtekens bij te plaatsen. de levende Christus is het 
Hoofd van Gods Kerk. Hij leidt—Hij bestuurt Zijn Kerk. en 
evenals Zerubbabel het gebod gehoorzaam was, en met de 
enthousiaste en royale hulp van het gehele volk, Gods Huis 
begon te bouwen, zo moeten wij … 

Het moet een echt auditorium worden—een plaats van 
samenkomst voor de Kerk van Gods residentie. In 
onze erediensten is onze omgang met God en met Christus 
en door hen met elkaar. Maar dit moet Gods Huis zijn in 
Zijn residentie op aarde. Het kan geen goedkoop, inferieur, 
krakkemikkig bouwwerk worden. Het moet karakter en 
kwaliteit uitstralen.

de architecten die een jaar geleden in dienst genomen waren 
om onze nieuwe campus en gebouwen te ontwerpen behoren 
tot het grootste bureau van architecten en ingenieurs ter wereld. 
dus zijn zij—‘s werelds grootste en, naar we geloven, meest 
bekwame en ervaren bureau—aangetrokken om dit nieuwe 
Huis voor God te ontwerpen. Het zal heel eenvoudig zijn—
alleen maar een auditorium met 1200 zitplaatsen—maar wel 
een heel mooi auditorium wat betreft karakter en kwaliteit 
en architecturaal ontwerp … 

Wij moeten het grootste gedeelte van deze bouw-
operatie financieren met con tan te betaling als we 
van start gaan!
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Broeders, deze boodschap van God om een Huis voor 
Hem te bouwen om in te wonen is Zijn gebod dat evengoed 
aan U als aan mij gericht is!

Niet alleen Zerubbabel kwam in beweging om Gods Huis 
te bouwen, maar hij ‘met al het volk gehoorzaamde de stem 
van de Here hun God … en de Here wekte de geest op van 
Zerubbabel … en de geest van al het overblijfsel des volks, 
zodat zij kwamen en het werk begonnen aan het huis van de 
Here der heerscharen, hun God.’

Broeders, zullen wij diezelfde God onze geest laten opwek-
ken om heden het Werk te doen van het bouwen van het 
huis van de Here, op Zijn aardse Hoofdkwartier?

dat zal betekenen extra offeranden—royale offeranden. 
de manier waarop u, als iemand van Gods volk, nu het werk 
aan dit huis doet, is door middel van uw extra offeranden 
aan het eigendoms- en bouwfonds” [einde citaat].

en aldus werd Gods huis gebouwd. Het boek Haggaï houdt 
de schijnwerper gericht op “Te dien dage” (Hag. 2:23), of de 
eindtijd. Maar er zijn nog meer aanwijzingen dat dit een boek 
voor de eindtijd is. God zei dat Hij aan dit huis welgevallen 
hebben zou, zolang Hij er verheer lijkt werd. “Zo zegt de Here 
der heerscharen: Bedenkt wat u wedervaren is. Beklimt het 
geberg te, haalt hout en herbouwt dit huis; dan zal Ik er 
welgevallen aan hebben en verheer lijkt worden, zegt 
de Here” (Hag. 1:7-8). als Gods volk rebelleert, vervloekt Hij 
hen (vs. 9-11).

Toen deze tweede tempel door Zerubbabel gebouwd werd, 
waren de oudgedienden teleurgesteld. Sommigen van hen 
hadden Salomo’s tempel gezien. Maar Haggaï verwijst hier 
niet naar Zerubbabels tempel. Hij verwijst allereerst naar een 
geestelijke tempel in de eindtijd.

laat me u nu een opwindende nieuwe openbaring 
van God geven! God doelt op de tijd die vlak voor ons ligt. 
“Want zo zegt de Here der heerscharen: een ogenblik nog, 
een korte wijle, dan zal Ik de hemel en de aarde, de zee en 
het droge doen beven. Ja, Ik zal alle volken doen beven en 
de kostbaarheden van alle volken zullen komen en Ik zal dit 
huis met heerlijkheid vervullen, zegt de Here der heerscharen” 
(Hag. 2:6-7). Het tijdskader is heden. God zegt dat Hij dit huis 
met heerlijkheid zal vullen. Natuurlijk spreekt God vandaag 
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op geestelijke wijze, maar niet alleen maar geestelijk. “de 
heerlijkheid van dit laatste huis zal groter worden, dan van het 
eerste, zegt de Heere der heerscharen; en in deze plaats zal Ik 
vrede geven, spreekt de Heere der heerscharen” (vs. 9—SV). 
de heerlijkheid van Zerubbabels tempel was niet groter dan 
die van Salomo’s tempel. Bij lange na niet. Maar God heeft 
het over een geestelijke tempel of Kerk in deze eindtijd.

let erop dat God zegt “in deze plaats”—de betekenis 
hiervan in het Hebreeuws is een fysieke plaats. “In deze plaats”, 
zegt God, “zal Ik vrede geven.” dat betekent dat God Zijn 
Heilige Geest geeft en alle vrede die deze met zich mee brengt. 
die vrede is gericht op “deze plaats”—één enkele plaats op 
deze aarde.

dit vers is er ook een profetie van dat Hij een aards 
Godshuis zou bouwen door middel van een eindtijd 
Zerubbabel! de heer armstrong vervulde die rol in deze 
laatste dagen. de heer armstrong ontving inderdaad een bevel 
van God om Gods huis in Pasadena, Californië, te bouwen. 
dat vertelt Haggaï ons! Maar tot nu toe hebben we zijn bewe-
ring door ons geloof aanvaard. Nu we een vers begrijpen dat, 
naar mijn mening, duidelijk bewijst dat God dit inspireerde 
en zelfs profeteerde over Zijn huis in Pasadena!

Tot nu toe hebben we alleen geweten dat amos 9:1 aangaf dat 
God in deze eindtijd een aards huis zou bouwen. (Schrijf voor 
meer informatie om ons gratis boekje: De leeuw Heeft Gebruld.)

Kijk naar de “vrede”—de geestelijke gaven—die zo over-
vloedig uit dat huis stroomden! denk aan alle prachtige boe-
ken en boekjes die God door de heer armstrong inspireerde. 
daar over gaat de profetie van Haggaï 2:9.

er was ook een profetie dat de laodiceërs Gods huis onder 
controle zouden krijgen. alleen Gods volk houdt Gods wet. 

“Zo zegt de Here der heerscharen: Vraag toch de priesters 
om onderricht in de wet” (vs. 11). God is er bezorgd over hoe 
de laodicese dienaren Gods wet houden. Willen we ooit 
priesterkoningen voor God worden, dan moeten we Gods wet 
begrij pen en liefhebben. daar blijven de laodicese dienaren 
in gebreke.

“Toen antwoordde Haggai: Zo staat het met dit volk en 
zo staat het met deze natie voor mijn aangezicht, luidt het 
woord des Heren, en zo staat het met al het werk van hun 
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handen, en wat zij daar offeren, dat is onrein” (vs. 14). Wat 
deze dienaren vandaag in Gods huis offeren is onrein—het 
is niet volgens Gods wet!

God zou ons gemakkelijk een teken kunnen geven wan-
neer Hij Zijn huis zal verwoesten. Maar daar is God niet in 
de eerste plaats bezorgd om. God wil weten hoe effectief wij 
de geest van Zijn wet houden. God profeteerde dat Hij vrede 
zou geven “in deze plaats”. Maar hoe komt die vrede er? “Zij, 
die uw wet liefhebben, hebben grote vrede, er is voor hen geen 
strui kelblok” (Ps. 119:165). God geeft grote vrede aan die 
heiligen, die grote wetsonder hou ders zijn.

als God een aards huis bouwt, dan zegent Hij het, als 
het Hem verheerlijkt. Maar wanneer de mensen in opstand 
komen, vervloekt God het huis en verwoest het uiteindelijk, 
als zij zich niet bekeren! een ding is zeker, God negeert het 
nooit! Hij gebood tenslotte dat het moest worden gebouwd!

als wij door God gekozen worden om een werk te doen, 
dan is dat een zware verantwoor delijkheid en we kunnen niet 
aan onze plicht ontsnappen. dat is een les die de laodiceërs 
moeten leren, willen ze ooit in Gods Familie zijn.

de Filadelfiërs geloven in het Werk dat God door de heer 
armstrong deed. Nu beloont God ons met diepere openbaring. 
Wat zegent God Zijn trouwe volk rijk!
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God wil dat Zijn volk bewijst waar momenteel 
Zijn Werk is! Werkt God door de Wereldwijde Kerk? 
Of werkt Hij door de Filadelfia Kerk? Of werkt God 

door de Global Kerk of door de Verenigde Kerk? dit verhitte 
debat vraagt om een antwoord! Weet u werkelijk waar Gods 
Werk momenteel is? Het antwoord weten op deze vraag is 
noodzakelijk voor uw lichamelijke behoud en van wezenlijk 
belang als u het eeuwige leven wilt beërven.

Weet u hoe u Gods Werk kunt vinden? alleen de Bijbel 
kan u openbaren waar Gods ene en enige Werk momenteel is. 
Haggaï bevat de sleutel om Gods eindtijd Werk te lokaliseren.

v o o r  l a t e r e  d a g e n

“Ga nu, schrijf het in hun bijzijn op een tafel en teken het op 
in een boek, opdat het diene voor latere dagen, voor immer en 
altoos” (Jes. 30:8). dit is een van de meest fundamentele, en 
tegelijk zeer openbarende schriftplaatsen in de Bijbel, mits we 
het werkelijk leren begrijpen! Jesaja had een boodschap van 
God ontvangen. Hij moest die aan de Israëlieten van zijn tijd 
brengen. Hij vervulde deze opdracht. Maar God vroeg hem 
ook om de profetie op te schrijven in een boek voor latere 
dagen, of zoals Herbert armstrong bewees, voor onze tijd nu. 
Boven dien zegt dit vers nadrukkelijk dat Jesaja’s boodschap 

3
Bedenk Wat U 
Wedervaren Is



18

H A G G A I — B e W ĳ s  v A n  G o D s  H u I D I G e  W e r K

voor altijd en eeuwig gebruikt zal wor den! Hoe ongelofelijk 
en verbazingwekkend!

Over het algemeen geldt dit van alle boodschappen van 
de grote en kleine profeten. andere mannen zoals Jeremia, 
ezechiël, Haggaï, Zacharia en Maleachi verschenen op het 
toneel, brachten hun boodschappen, en stelden die dan te boek 
voor “de latere dagen”, dat wil zeggen voor nu.

Haggaï, Zacharia en Maleachi waren de laatste drie profeten 
in het oude Israël. de meeste commentaren noemen hen de 
tempelprofeten. deze drie mannen vervulden hun opdracht 
voor de eerste Komst van Jezus Christus. Maar hun bood-
schappen waren slechts een type van wat zich zou ontwikkelen 
in Gods Kerk van de eindtijd en in de naties van Israël. de 
opdracht van de Filadelfia Kerk van God is deze zelfde drie 
boodschappen vlak voor Christus’ Tweede Komst te brengen. 
de PCG vertegenwoordigt de laatste fase van het werk van 
de tempel pro feten voor deze eindtijd.

er is een historische plaatsing bij Haggaï. de profeten 
Haggaï en Zacharia brachten hun boodschappen terwijl 
Zerubbabel en Jozua het oppertoezicht hadden over de bouw 
van de gerestaureerde tempel. de geschiedenis vermeldt deze 
feiten. de boodschappen van Haggaï en Zacharia overlappen 
elkaar en gaan over dezelfde onderwerpen.

d e  H e r e  d e r  H e e r s c H a r e n

God zond Haggaï naar Jeruzalem om de mensen te corrigeren 
voor het stopzetten van de reconstructie van de tempel. Hij 
had een buitengewoon ernstige boodschap. Gedeelten van de 
grote en van de meeste van de kleine profeten waren in dich-
terlijke stijl geschreven. Haggaï niet. Hij schreef in ritmisch 
proza, dat kortaf, krachtig en direct is. dit feit verhoogt de 
ernst van de profetie. God wilde dat Haggaï een zeer nadruk-
kelijke boodschap aan het volk zou brengen.

de grootste uitdaging die wij onder ogen moeten zien is de 
ernst te begrijpen waarin onze op dracht gehuld is. Begrijpen wij 
de zeer ernstige kant van onze taak voor God? We hebben heel 
weinig tijd om Haggaï’s boodschap over de eindtijd te brengen.

We moeten ook verder kijken dan de ernst van deze profetie. 
Haggaï brengt ook een zeer inspirerende boodschap. de naam 
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Haggaï betekent feestelijk. “Hag” betekent in het Hebreeuws 
feest. Haggaï draagt in zich het thema van een loofhuttenfeest. 
dit korte boekje opent grote verwachting voor de hele mens-
heid. Het eindigt met wonderlijke woorden van bemoediging 
met betrekking tot de vestiging van het Koninkrijk van God.

Het boek Haggaï is zeer zorgvuldig opgebouwd. de naam 
van Zerubbabel wordt er zeven maal in genoemd. de zevende 
keer op een zeer dramatische wijze. Veel geleerden zien ech-
ter het boek niet in dit licht. als u tijd hebt, onderzoek dan 
verschillende commentaren over dit boek. u zult merken 
dat de meeste theologen zeer kritisch ten opzichte van de 
profetie staan. Zij redetwisten over Haggaï en zijn tijd. Zij 
debatteren over de echtheid van het boek. Ze twijfelen eraan 
of het wel echt geïnspireerd was. Toch zijn de theologen totaal 
onwetend aangaande het wezenlijke belang van dit boek voor 
vandaag de dag.

Haggaï schreef: “In het tweede jaar van koning darius, 
in de zesde maand, op de eerste dag dier maand, kwam het 
woord des Heren door de dienst van de profeet Haggai tot 
Zerubbabel, de zoon van Sealthiël, de landvoogd van Juda, 
en tot Jozua, de zoon van Jozadak, de hogepries ter, aldus:  
Zo zegt de Here der heerscharen: dit volk zegt: de tijd is nog 
niet gekomen, de tijd, dat des Heren huis herbouwd worde” 
(Hag. 1:1-2). Haggaï verwijst voortdurend naar “de Here der 
heerscharen” in dit boek. de “Here der heerscharen” is de 
werkelijke auteur van Haggaï. Wereldlijke theologen kennen 
de Here der heerscharen niet. Hoe zouden ze dan ooit Zijn 
bood schap kunnen herkennen?

de Filadelfia Kerk van God brengt niet de boodschap van 
een of ander “godje”. Wij brengen de laodiceërs, Israël en 
deze wereld de woorden van de Schepper van de mens, de 
Schepper van de engelen en de Schepper die het hele univer-
sum maakte en onderhoudt. de Here der heerscharen heeft 
een macht die het heelal op zijn grondvesten doet beven. die 
macht staat achter de Filadelfia Kerk.

Hoe weten wij dit? Kijk eens naar wat deze kleine Kerk 
sedert 7 december 1989 tot stand gebracht heeft. Slechts 12 
mensen woonden onze eerste sabbatsdienst op 16 december 
bij. de heer amos en ik hadden geen inkomsten nadat we 
ontslagen waren. We waren van plan om in deeltijd voor de 
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PCG te werken en andere deeltijdbanen aan te houden. God 
had echter andere plannen.

de Filadelfia Kerk van God is nu een wereldomvattend 
werk dat Gods boodschap met donderende stem verspreidt 
door het Tv-programma De sleutel van David, De Filadelfia 
trompet, en veel boeken en boekjes. Wie heeft dit gedaan? de 
staf van de Filadelfia Kerk? Nee! de Here der heerscharen 
heeft dit gedaan. de Here der heerscharen houdt verblijf in 
dit kleine Kerkje. Hoe zeker weten we dit? Hoe vast geloven 
we dit? Zijn we bereid onze levens te riskeren voor het feit dat 
God in de Filadelfia Kerk verblijft?

de theologen van deze wereld weten gevaarlijk weinig van de 
Here der heerscharen. Zij beoordelen en bekritiseren openlijk 
Zijn profetieën. Ongelukkig genoeg zijn de laodiceërs van de 
eindtijd in de val van de theologen gelopen. Ze hebben niet 
alleen kritiek op God en het Werk van Zijn Filadelfia Kerk—zij 
hebben ook het Werk gestaakt! Ze hebben toegelaten dat God 
Zijn tempel of Kerk verliet!

d e  t i j d  i s  n o g  n i e t  g e k o m e n

Maak een studie van de profeet Haggaï. u zult niet veel ver-
wijzingen vinden die aan zijn profetie voorafgaan. Hij was 
geen man met een geweldige reputatie. Toen Haggaï voor 
het voetlicht trad, doemde hij als het ware uit het niets op. 
de mensen waren ermee opgehouden Gods Werk te doen. 
Zerubbabel had de opdracht van God ontvangen om een tem-
pel te bou wen om het meesterwerk van Salomo te vervangen, 
die tot op de grond toe afgebrand was door de Babyloniërs. 
Maar waarom was Gods huis verwoest? de zonden van de 
natie dwon gen God ertoe Zijn eigen huis te verlaten. als God 
Zijn huis, tempel of kerk verlaat, dan is dat een zeer tragische 
toestand. Het was een grote ramp toen de tempel van Salomo 
verwoest werd. Maar het was nog een veel grotere ramp 
Gods huis heden ten dage geestelijk ineen te laten 
storten! Vroeger voerden de mensen hun opdracht niet uit. 
Het werk was nauwelijks begonnen of ze hielden ermee op. 
Haggaï wees hen terecht omdat ze het werk gestaakt hadden.

Sommigen begonnen te zeggen: “de tijd is nog niet geko-
men, de tijd dat des Heren huis herbouwd worde” (vs. 2). de 
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mensen hadden een minachting voor Gods Werk ontwikkeld. 
Ze waren te onoprecht om hun verachting toe te geven. dus 
voorzagen ze hun verachting van een suikerlaagje door heel 
aardig te zeggen: “de tijd is nog niet gekomen” om het werk 
te doen. er is altijd wel een mogelijkheid om je eronder uit te 
praten van wat God wil dat we doen zullen. We hebben nog 
nooit gehoord dat laodicese leiders openlijk hun minachting 
toonden voor Gods doctrines of Werk. u hoort hen nooit 
zeggen “Profeteer maar niet.” Maar we horen wel: “laten we 
niet onze aandacht laten opeisen door profetie.” God noemt 
dit vergulden van de pil voor wat het is. Het is rebellie. als 
een organisatie Gods Werk niet langer doet, dan stopt de 
groei. Individueel geldt hetzelfde. als wij Gods wil niet langer 
doen, dan houdt onze geestelij ke groei op. de heer armstrong 
onderwees de Kerk dit feit in de jaren ‘70. Het lijkt erop dat 
niet veel mensen hem geloofden.

de regionale directeur van de Wereldwijde Kerk van God 
voor Canada bracht de leden er per brief van op de hoogte dat 
het Canadese inkomen in januari 1995 met 39% was terugge-
lo pen. dat is een financiële ramp. Maar dat is niet de ergste 
ramp. In zijn brief verklaarde hij: “Waarom deze plotselinge 
terugval plaatsvond is niet duidelijk.” dat is de echte ramp. 
de heer armstrong leerde ons dat als onze wegen God behagen, 
Hij Zijn Werk in financieel opzicht zegent. als er een geldcrisis 
ontstaat, houdt de groei van de organisatie op. God zegent 
ons mits we Hem gehoorzamen. de Filadelfia Kerk van God 
is daar een goed voorbeeld van. Maar als we Gods Werk niet 
langer doen, zullen de zegeningen ophouden.

Nu zijn financiën niet altijd een goede barometer voor Gods 
zegeningen. Zelfs Christus zei: “Ik moet werken de werken 
van Hem, die Mij gezonden heeft, zolang het dag is; de nacht 
komt, wanneer niemand werken kan” (Joh. 9:4—SV). er komt 
een tijd tijdens de Grote Verdrukking dat Gods Werk voor de 
wereld alleen maar door de twee getuigen gedaan zal worden 
(amos 8:11). als wij persoonlijk ermee ophouden Gods Werk 
te doen, zullen we niet langer groeien. als we niet langer voor 
God werken, dan zal Hij Zijn zegeningen van ons, persoonlijk, 
terugnemen. laten we dat nooit vergeten.

als het Werk van God door vleselijke rebellie is gestaakt, dan 
verkeren we in grote moeilijkheden met God. dit gebeurde er 
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met de mensen in Zerubbabels tijd. en ook vandaag de dag 
is dat gebeurd!

b e d e n k  wa t  u  w e d e r va r e n  i s

als wij ophouden Gods Werk te doen, dan komt er altijd 
iemand zoals Haggaï. u kunt het de mensen vroeger als het 
ware horen zeggen: “Wie is deze Haggaï? Waar haalt hij zijn 
gezag vandaan? God zendt Haggaï naar “dit volk” (vs. 2). God 
kiest Zijn woorden altijd met de grootste zorg. de frase dit 
volk draagt een kritische aanklacht tegen de mensen in zich. 
God noemt hen niet Mijn volk. Wat een schande houdt het 
in als God Zijn volk “dit volk” noemt.

Wij zijn niet Gods ware uitverkorenen als we Zijn Werk 
niet doen! “en het woord des Heren kwam door de dienst 
van de profeet Haggai aldus: Is het voor u de tijd om in uw 
weldoortimmerde huizen te wonen, terwijl dit huis verwoest 
ligt? Nu dan, zo zegt de Here der heerscharen, bedenkt wat 
u wedervaren is” (Hag. 1:3-5). Gods huis raakte in verval. de 
teruggekeerde ballingen maakten zich drukker om hun eigen 
huizen. Het woord weldoortim merd wijst op luxe woningen. 
denk eraan dat dit boek een nadrukkelijke boodschap voor 
Gods huidige volk heeft. Wie van Gods mensen gaan geheel 
en al op in materialisme? Wie probeert God hier te bereiken? 
Het is duidelijk dat Hij hier de laodiceërs waarschuwt. de 
laodiceërs zien met egoïstische blikken naar elkaar. Ze praten 
erg godsdienstig, maar bekommeren zich niet om de dingen 
van God. Ze hebben van Gods huis een puinhoop gemaakt. 
Christus zegt tot hen: “Omdat gij zegt: Ik ben rijk en ik heb 
mij verrijkt en heb aan niets gebrek, en gij weet niet, dat gij 
zijt de ellendige en jammerlijke en arme en blinde en naakte” 
(Op. 3:17). de laodiceërs hebben zelfs geen benul van hun 
armoedige geestelijke toestand. God blijft hen trouw door 
hen Haggaï’s boodschap te zenden.

Hebben Gods mensen tijd om op te gaan in rijkdom en 
goederen in deze eindtijd? Zelfs de heer armstrong waar-
schuwde ons voor deze vleselijke houding. Waar behoren we 
geestelijk op gespitst te zijn? Op het Werk.

Zelfs koning Salomo raakte verstrikt in het materialisme. 
Hij bouwde een prachtig huis voor God. de overlevering vertelt 



23

B e d e n k  w a t  u  w e d e r v a r e n  i s

ons dat de adem de koningin van Scheba in de keel stokte toen 
ze de tempel zag. Salomo deed zeven jaar over de bouw van 
de tempel. Hij besteedde er echter 13 jaar aan om zijn eigen 
huis te bouwen! Bestudeer het boek Prediker. u zult zien dat 
Salomo het gevaar liep zelfmoord te plegen ten gevolge van 
zijn buitensporig verlangen naar materiële zaken. als we er 
zeven jaar over doen om Gods huis te bouwen, zou het dan 
niet beter zijn om slechts zeven maanden aan de bouw van ons 
eigen huis te besteden?! God zegt tot de laodiceërs: “Bedenk 
wat u wedervaren is.” (vs. 5).

Het woord bedenk is in het Hebreeuws nog veel sterker. Het 
betekent zoals de SV het zegt: “Stelt uw hart op uw wegen.” 
Met andere woorden: “Bekijk uw doen en laten eens goed.” 
Het betekent u aan een grondig zelfonderzoek onderwerpen. 
Veel mensen in de WCG willen de literatuur van de PCG 
nog zelfs niet eens inzien. Toch worden ze aangemoedigd 
om met andere godsdiensten om te gaan. Waar zijn ze toch 
bang voor? Zou het kunnen zijn dat ze er bang voor zijn te 
moeten erkennen dat ze het bij het verkeerde eind hebben? 
de laodiceërs verkeren in ernstig geestelijk gevaar omdat ze 
weigeren hun doen en laten eens goed te bekij ken.

v e e l  g e Z a a i d — w e i n i g 
b i n n e n g e H a a l d

Veel leden van de Wereldwijde Kerk zitten in totale ontred-
dering terneer en vragen zich af waarom hun kerk uiteen valt. 
Zij ondergaan het wrede lot van oorzaak en gevolg, maar ze 
begrijpen de oorzaak van hun verwoesting niet. “Gij hebt 
veel gezaaid, maar weinig binnenge haald; gij hebt gegeten, 
maar zonder dat gij verzadigd werdt; gij hebt gedronken, 
maar zonder dat gij voldaan werdt; gij hebt u gekleed, maar 
zonder dat gij warm werdt; en wie zich voor loon verhuurde, 
ontving zijn loon in een doorboorde buidel. Zo zegt de Here 
der heerscharen: Bedenkt wat u wedervaren is” (Hag. 1:6-7). 
de laodicese leiders hebben Herbert armstrong bespot en 
belachelijk gemaakt. Maar toen hij volop met het Werk bezig 
was, groeide het. de laodicese leiders van tegenwoordig 
hebben nooit de les van de zeventiger jaren geleerd. Nu 
drinken ze een zeer bittere beker.
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Wij moeten deze verzen geestelijk bekijken. de laodicese 
leiders werken echt heel hard. Ze zijn koortsachtig bezig 
met onderwijs geven en trainen. Toch verhongert Gods volk 
geeste lijk, ondanks al hun inspanning. de mensen hebben 
geestelijk niet genoeg te eten en te drinken. Zeer veel mensen 
komen bij ons en zeggen dat daar niet langer nog enig goed 
geestelijk voed sel in de preken en de bijbelstudies, die ze te 
horen krijgen, zit.

de laodicese leiders zijn verbaasd als ze zulke gezegden 
horen. Maar ze bouwen Gods huis niet op Gods manier. 
Gods Kerk kan niet gebouwd worden op de leugens van valse 
doctrines. Het lidmaatschap van de Wereldwijde Kerk is sterk 
gedaald. Het inkomen is omlaag gescho ten. en vele van de 
hoogste leiders kunnen het probleem niet begrijpen. Het komt 
niet in ze op te denken dat zij wel eens het probleem zouden 
kunnen zijn. In vers 7 maant God hen opnieuw hun doen en 
laten eens goed te bekijken.

Hoe kunnen ze hun probleem oplossen? Begin Gods huis 
te bouwen! “Beklimt het gebergte, haalt hout en herbouwt 
dit huis; dan zal Ik er welgevallen aan hebben en verheerlijkt 
worden, zegt de Here” (Hag. 1:8). God zegt dat als ze alleen 
maar terugkomen om Zijn Werk te doen, Hij daarin en in 
hen een welgevallen zal hebben. eigenlijk zegt God dat ze de 
zaken dadelijk een andere wending zouden kunnen geven, 
als ze alleen maar het gebergte beklim men, hout halen en dit 
huis herbouwen zouden. Ook de laodiceërs moeten met hun 
werken God verheerlijken. Tot op heden hebben ze God niet 
verheerlijkt. Hoe zou onderwijs geven tegen Gods regering in 
ooit God kunnen verheerlijken? dat is onmogelijk!

Hoe dikwijls hebben de laodicese leiders met veel poeha de 
een of andere nieuwe doctrine, of een nieuwe aanpak om hun 
werk te doen, geïntroduceerd? Toch zijn er slechts armzalige 
resultaten geweest! Waarom dragen hun inspanningen niet 
meer vrucht? God zegt door Haggaï: “Gij hebt op veel gerekend, 
maar zie, het liep op weinig uit, en toen gij het binnenge haald 
hadt, blies Ik erin. Waarom dat? luidt het woord des Heren 
der heerscharen. Om mijn huis, dat verwoest ligt, terwijl gij 
draaft, ieder voor zijn eigen huis. daarom heeft de hemel over 
u de dauw ingehouden en de aarde haar opbrengst. Ook riep 
Ik een droogte over het land en de bergen, over het koren, de 
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most, de olie en wat de aardbodem voortbrengt, over mens 
en dier en alle arbeid der handen” (Hag. 1:9-11). God doet 
persoonlijk hun pogingen mislukken. Voortdurend neemt 
Hij hun zegeningen weg. Omdat Gods huis in puin ligt, laat 
God hen lijden. Hij heeft geestelijk een grote droogte over hen 
doen komen. Waarom? Omdat de mensen toelieten dat Gods 
huis woest lag. God heeft Zijn zegeningen van de laodicea 
kerk weggenomen. Zij moeten de reden voor hun rampspoe-
den gaan begrijpen. de boodschap van Haggaï geeft hun het 
enige antwoord dat hun afglijden een halt kan toeroepen. de 
vraag is: zullen ze op tijd luisteren?

o o k  r i e p  i k  e e n  d r o o g t e

denk eraan dat Haggaï ons laat zien dat de laodiceërs gees-
telijk stikken en het niet eens beseffen. Hun grote geestelijke 
probleem is dat ze gebiologeerd zijn door materiële zaken 
(vs. 4). de laodiceërs hebben valse leerstellingen omhelsd. 
Ze zijn opgehouden Gods Werk te doen. Omdat ze hun doel 
uit het oog verloren hebben, zegt God tegen hen: “daarom 
heeft de hemel over u de dauw ingehouden en de aarde haar 
opbrengst” (Hag. 1:10). Houd in de gaten dat we deze verzen 
geestelijk moeten opvatten. Water regen en dauw zijn allemaal 
symbolen voor Gods Heilige Geest. dit vers laat ons zien dat 
het water van Gods Heilige Geest in hun levens schromelijk 
ontbreekt.

als Gods mensen Gods Werk niet meer doen, dan waar-
schuwt God hen zich te bekeren en tot Hem terug te keren. 
Maar als de mensen niet willen luisteren, neemt God altijd 
drastischer maatregelen. “Ook riep Ik een droogte over het 
land en de bergen, over het koren, de most, de olie en wat de 
aardbodem voortbrengt, over mens en dier en alle arbeid der 
handen” (Hag. 1:11). Het Hebreeuwse woord voor droogte is 
choreb en kan betekenen een troosteloos maken of opdrogen. 
Het woord beschrijft precies wat er met de laodiceërs gebeurt. 
Ze missen de geestelijke dauw. Ze kunnen geen geestelijke 
oogst produceren. Toen de heer armstrong leefde was er een 
overvloedige geestelijke oogst. Tegenwoordig hebben zij, omdat 
ze hun zinnen op materiële dingen gezet hebben, weinig of 
geen positieve invloed.
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de laodiceërs weigeren Gods Werk te doen, dus staat Hij 
Satan toe hen te verwoesten. Hun gemis aan Gods Geest doet 
hen wegkwijnen in de hitte van Satans valstrikken. Maar denk 
eraan dat God hen te gronde richt. God wil dat elke laodiceër 
de les leert dat het zich concen treren op het fysieke, meer dan 
op het geestelijke, een individu of kerk altijd leeg laat. de lao-
diceërs hebben verheven doelen. Zij spreken met religieuze 
bewogenheid. Zij schijnen juiste motieven te hebben. Ze gaan 
prat op voorname titels en grote aantallen dienaren, toch 
hebben ze Gods regering en Werk verworpen. de laodicese 
groepen zullen nooit krijgen wat ze wil len. Waarom niet? 
Omdat God hen niet zegent! Waarom zegent God hen niet? 
Omdat ze niet bouwen volgens Gods Geest.

d o o r  m i j n  g e e s t

de profeten Haggaï en Zacharia brachten boodschappen die 
elkaar aanvulden aan hetzelfde volk. de heer armstrong ver-
trouwde sterk op deze twee boeken bij het doen van Gods Werk. 
Hoe bouwde de heer armstrong het Werk? Hij geloofde, leefde 
en werkte volgens de volgende tekst: “Hij antwoordde mij: dit 
is het woord des Heren tot Zerubbabel: niet door kracht noch 
geweld, maar door mijn Geest! zegt de Here der heerscharen” 
(Zach. 4:6). dit vers laat zien dat Zerubbabel leerde de tempel 
door Gods Geest te bouwen. Herbert armstrong leerde bouwen 
door Gods Geest. de heer armstrong predikte het evangelie, 
fundeerde de Kerk, stichtte een hogeschool en organiseerde de 
ambassador International Cultural Foundation alleen maar 
door het gebruik van Gods Heilige Geest. de heer armstrong 
heeft heel wat tot stand gebracht in zijn leven—maar de kracht 
kwam van God!

de geschiedenis bewijst dat Zerubbabels leven wat je noemt 
geslaagd was. Maar er wordt nog een tragisch verhaal verteld 
in Haggaï en Zacharia. als u Zacharia 3 bestudeert, wat betreft 
Jozua, dan zult u zien dat Jozua niet bouwde volgens Gods 
Geest. uit de geschiedenis weten we dat Jozua zich zeer liet 
beïnvloeden door Satan de duivel (Zach. 3:1). de tempel dienst 
en het priesterschap werden het voor werp van geestelijke 
vertroebeling. Vroeger bouw de Jozua niet zoals Zerubbabel 
bouwde—met Gods Geest.
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Nu zien we dat een hedendaagse Jozua—een man—ook 
onder Satans invloed ten val kwam. dienaren en leden 
ondergaan de fatale gevolgen van deze geestelijke vertroebe-
ling. Toen de heer armstrong leefde, deelden de leden in een 
grote geestelijke welvaart. Nu leiden ze geestelijk gebrek. er 
is een enorme behoefte aan meer dauw van God. Mattheüs 25 
laat zien dat vijftig procent van de laodiceërs uiteindelijk hun 
eeuwig leven zal verliezen.
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niet veel laodiceërs luisteren naar Gods waar-
schuwing uit de Filadelfia Kerk van God. Waarom 
geven niet meer laodiceërs God antwoord? Het is 

een beslissend moment in het leven van  een individueel 
Christen om als hij Gods waarschuwende boodschap hoort, 
daar positief op te reageren. Maar het is ook een beslissend 
moment om Gods waarschuwende boodschap te horen en 
daar niet op te reageren. Zijn we verrast dat de meerderheid 
van de laodiceërs niet wil luisteren?

Haggaï laat zien dat slechts enkelen naar verhouding acht 
slaan zullen op onze boodschap. “Toen hoorden Zerubbabel, 
de zoon van Sealthiël, en Jozua, de zoon van Jozadak, de hoge-
pries ter, en al het overblijfsel des volks naar de stem van de 
Here, hun God, en naar de woor den waarmede de Here, hun 
God, de profeet Haggai gezonden had, en het volk vreesde 
voor het aangezicht des Heren” (Hag. 1:12). Haggaï bracht Gods 
waarschuwing aan Zerubbabel en de Joden die bij hem waren, 
over. reageerde iedereen positief? Niet iedereen. de Bijbel 
ver meldt dat Zerubbabel en een overblijfsel de woorden 
van Haggaï gehoorzaamden. de heer armstrong erkende 
dat slechts een overblijfsel deze boodschap begreep. Tegen 
het einde van zijn leven zei de heer armstrong herhaaldelijk 
dat veel dienaren en de meeste leden het niet snapten. Maar 
hij wist dat enkelen het wel begrepen.

4
Gods Kleine 
Overblijfsel
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Vers 12 zou wel eens een speciale verwijzing naar de laatste 
zeven jaren van het leven van de heer armstrong kunnen zijn. 
Hij en anderen toonden berouw voor hun verantwoordelijk-
heid  van de vrijzinnigheid van de zeventiger jaren. Sommige 
leden en dienaren begrepen de bood schap—maar toch was 
dat slechts een overblijfsel. Toen de heer armstrong nog 
leefde konden we niet zien hoe groot dat overblijfsel was. Het 
liberalisme van de negentiger jaren was ervoor nodig om te 
onthullen hoe klein dat aantal in werkelijkheid is.

de Filadelfia Kerk van God vertegenwoordigt het gehoor-
zame overblijfsel in deze eindtijd. Wij vormen de groep men-
sen die volledig begrijpen wat God door de heer armstrong 
openbaarde. Vers 12 verwijst ook naar de woorden van 
Haggaï als “de stem van de Here, hun God.” Zerubbabel en 
het volk gehoorzaamden Haggaï’s woorden, omdat het Gods 
woorden waren.

Begrijpt ook maar één van de laodicea groepen het boek 
Haggaï? Slechts in het algemeen. Wanneer zullen ze het begrij-
pen? Wanneer zij zich berouwvol bekeren van hun rebellie 
tegen Gods regering en wet. de laodiceërs zullen aan onze 
boodschap geen gevolg geven, omdat ze een probleem met 
God hebben. Zij weigeren te luisteren naar “de stem van de 
Here.” Zij vrezen God niet genoeg om Hem te gehoorzamen. 
Voor een groot aantal mensen en dienaren is God geen hoogste 
prioriteit. Wat God belangrijk vindt is vrees en gehoorzaamheid!

i k  b e n  m e t  u

er bestaat een reden waarom de Filadelfia Kerk van God 
zoveel succes boekt. “en Haggai, de bode des Heren, zeide, 
krachtens de boodschap des Heren, tot het volk: Ik ben 
met u, luidt het woord des Heren. en de Here wekte de geest 
op van Zerubbabel, de zoon van Sealthiël, de landvoogd van 
Juda, en de geest van Jozua, de zoon van Jozadak, de hoge-
priester, en de geest van al het overblijfsel des volks, zodat zij 
kwamen en het werk begonnen aan het huis van de Here der 
heerscharen, hun God” (Hag. 1:13-14). Haggaï was de “bode des 
Heren, in de bood schap des Heren.” Zerubbabel vervulde zijn 
opdracht met succes omdat Hij instaat was Gods boodschap-
per—Haggaï—te herkennen en te accepteren. Zerubbabel kon 
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ook herkennen dat Haggaï’s boodschap Gods boodschap was.
God zei tegen Haggaï: “Ik ben met u.” Zerubbabel kon zien 

dat God met hem was. God sterkte en steunde Zerubbabel 
en het overblijfsel met hem omdat zij Hem vreesden en 
gehoor zaamden. Zerubbabel leidde een overblijfsel. de heer 
armstrong leidde een overblijfsel. de Filadelfia Kerk van God 
is het laatste van Gods overblijfsel in de eindtijd.

Vers 14 toont dat vanwege de gehoorzaamheid van Zerubbabel, 
God Zijn Geest in hem opwekte. dat is het belangrijkste 
ingrediënt om met succes Gods Werk te beëindigen. een 
overblijfsel dat gewillig is om God te gehoorzamen zal altijd 
ongelooflijke taken voor Hem uitvoeren. Waarom? Omdat 
Gods Geest hen tot werken aanzet.

evenals de tempelbouw van Zerubbabel, was het begin 
van de PCG zeer nederig. Toen de heer amos en ik ontslagen 
werden, wisten we dat God ons Zijn boodschap had gegeven. 
Slechts 12 mensen woonden de eerste Sabbatsdienst bij. We 
keken naar het leven van de heer armstrong als voorbeeld 
van hoe we het Werk moesten doen.

Mijn eerste “campagne-tocht” voerde naar de staat Missouri. 
Meer stond het inkomen van de Kerk niet toe. deze eerste tocht 
was een heel klein begin. Maar zie nu eens hoe de Filadelfia 
Kerk gegroeid is. de PCG heeft dienaren die de hele wereld 
rond reizen om het Werk van dienst te zijn. Wij hebben God 
aan onze kant. leden van de PCG hebben bewezen dat we 
Gods boodschap hebben. en Zijn Geest wordt opgewekt in 
deze kleine Kerk. Gods Geest doet dit Werk! Jezus Christus 
leidt de Filadelfia Kerk van God!

alle laodiceërs moeten leren dat het niet gaat om het aantal 
leden, de namen van mensen, of de posities van de dienaren, 
bij het doen van Gods Werk! Waar het op aankomt is Gods 
boodschap te hebben. als een groep mensen, ongeacht hoe 
klein ook, Gods boodschap heeft, dan hebben ze God bij zich. 
een overblijfsel dat door Gods Geest wordt opgewekt, zal altijd 
tot stand brengen wat God wil dat er gedaan moet worden.

een leidinggevende evangelist zei dat hij naar de PCG zou 
gekomen zijn als we contact met hem hadden opgenomen. 
denk over dat gezegde eens goed na. Zou God werkelijk 
iemand met zo’n houding kunnen gebruiken? Waar kijkt God 
naar in een evangelist of dienaar? God heeft mensen nodig 
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die Zijn boodschapper kunnen herkennen. God wil mensen 
die geestelijk Zijn boodschap kunnen herkennen. dat is het 
soort dienaar of lid dat God kan gebruiken. Waarom komen 
mensen naar de PCG? Omdat God Zijn Geest in hen heeft 
aangewakkerd. Wij brengen geen mensen in deze Kerk door 
inspanning van mensen, of menselijke persoonlijkheden, of 
door posities die dienaren bekleden. Gods Geest trekt 
mensen naar ons toe!

w e e s  s t e r k  e n  g a a t  a a n  H e t  w e r k

We vertelden u al dat de naam Haggaï in het Hebreeuws fees-
telijk betekent. de eerste negen verzen van hoofdstuk twee 
vormen een profetie die aan Haggaï op de laatste dag van het 
loofhuttenfeest werd gegeven. We maken deel uit van een 
feestelijk Werk. “In de zevende maand, op de eenentwintigste 
dier maand, kwam het woord des Heren door de dienst van de 
profeet Haggai aldus: Zeg tot Zerubbabel, de zoon van Sealthiël, 
de landvoogd van Juda, en tot Jozua, de zoon van Jozadak, de 
hogepriester, en tot het overblijfsel des volks: Wie onder u is 
overgebleven, die dit huis in zijn vroegere heerlijkheid gezien 
heeft? Hoe ziet gij het nu? Is het niet, daarbij vergeleken, als niets 
in uw ogen?” (Hag. 2:1-3). Wetenschappelijke commentato ren 
hebben werkelijk grote moeite met Hoofdstuk twee van Haggaï. 
Zij weten dat Salomo’s tempel veel heerlijker was dan die van 
Zerubbabel. Theologen kunnen niet tot een werkelijk begrip 
van deze verzen komen, omdat ze geestelijk niet kunnen zien. 
Theologen willen terug zien in de geschiedenis, maar kunnen 
niet vooruitzien naar die glorierijke Kerk die openbaar zal 
worden als Christus wederkomt.

Hoofdstuk twee gaat in de eerste plaats over het bouwen 
van de Kerk in deze eindtijd. de verzen 1 t/m 9 beschrijven 
een speciale feestboodschap van God aan het volk. Vers 2 laat 
zien dat Haggaï in het bijzonder tot Zerubbabel, de landvoogd, 
tot Jozua, de hogepriester, en tot de rest of het overblijfsel des 
volks moest spreken. deze profetie is van bijzonder belang 
voor de PCG. God geeft Zijn boodschap altijd aan de mensen 
die er naar luisteren. In deze eindtijd spreekt God alleen maar 
tot een overblijfsel. God is heel realistisch. Hij spreekt alleen 
maar tot die mensen die er naar streven Zijn Heilige Geest te 
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horen. God weet dat de rest van de mensen niet goed genoeg 
zal luisteren om Zijn Werk te doen.

Gods boodschap is altijd betoverend en boeiend voor het 
overblijfsel dat wil luisteren. “Maar nu, wees sterk, Zerubbabel, 
luidt het woord des Heren, en wees sterk, Jozua, zoon van 
Jozadak, hogepriester, en wees sterk, al gij volk des lands luidt 
het woord des Heren, en gaat aan het werk, want Ik ben met u, 
luidt het woord van de Here der heerscharen, overeenkom stig 
het woord dat Ik u beloofd heb, toen gij uit egypte uittoogt 
en mijn Geest in uw midden stond: vreest niet” (Hag. 2:4-5).

Gods boodschap aan Zerubbabel, Jozua en het overblijfsel 
moest krachtig zijn. de tempel herbouwen was een schijnbaar 
onoverkomelijke taak voor deze gerepatrieerde Joden. Bij tijden 
kan het schijnen dat de opdracht aan de PCG overweldigend 
is. Maar God zegt ons sterk te zijn … en te werken.

Hoe komt het dat we sterk kunnen zijn? God zegt: “Ik 
ben met u.” Zelfs een klein overblijf sel van mensen kan zeer 
sterk zijn als God met hen is. God zegt ons dat Hij met ons 
is. daarom behoort er nooit enige twijfel bij ons te bestaan of 
we Zijn Werk wel kunnen doen! Soms kunnen we een paar 
verkeerde vergelijkingen trekken tussen ons en de laodicea 
groepen. als mensen kijken we vaak naar de aantallen en 
vragen onszelf dan af … Maar God waarschuwt ons niet naar 
aantallen te kijken, maar naar Hem.

let erop dat vers 4 laat zien dat God naar Zichzelf verwijst 
als “de Here der heerscharen.” Wat een ongelooflijke medede-
ling voor ons. Wie is met ons? die God die het universum en 
alle heilige engelen geschapen heeft is met de Filadelfia Kerk. 
In vers 5 moedigt God ons aan niet bang te zijn. Voor wie 
zouden we bang zijn met de Here der heerscharen achter ons? 
Zijn wij mensen zonder vrees? We hebben een macht die het 
heelal doet beven achter ons. Hoewel het Werk moeilijk moge 
zijn, moeten we feestelijk gestemd en onvervaard blijven bij 
de uitvoe ring ervan.

e e n  o g e n b l i k  n o g ,  e e n  k o r t e  w i j l e

God gaf Haggaï een zeer krachtig besluit voor dit boek. “Want 
zo zegt de Here der heerscharen: een ogenblik nog, een korte 
wijle, dan zal Ik de hemel en de aarde, de zee en het droge doen 
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beven. Ja, Ik zal alle volken doen beven en de kostbaarheden 
van alle volken zullen komen en Ik zal dit huis met heerlijk-
heid vervullen, zegt de Here der heerscharen” (Hag. 2:6-7). 
de uitdrukking “een ogenblik nog, een korte wijle” is in de 
Statenvertaling nogal lelijk vertaald met “nog eens, een weinig 
tijds zal het zijn.” Het Hebreeuws zegt meer “een ogenblik 
nog.” de Jamie son, Fausset and Brown Commentary geeft aan 
dat dit vers betekent “een enkel kort tijdsbestek.” de nadruk 
valt op enkel of kort tijdsbestek. Het kader voor deze verzen 
is de eindtijd. Jezus Christus, “de Wens aller heidenen of 
volken” staat op het punt terug te keren. deze uitdrukking 
vinden we niet in de NBG-vertaling. Vers 7 in de Statenver-
taling luidt echter: “Ja, Ik zal al de heidenen doen beven, en zij 
zullen komen tot den Wens aller heidenen, en Ik zal dit huis 
met heerlijkheid vervullen, zegt de HeeRe der heirscharen.” 
Hei de  nen kan hier ook vertaald worden met volken of naties.

Wat vertelt God ons hier? Hij laat ons zien dat nadat de heer 
Armstrong van het toneel verdween en vlak voor Jezus Christus 
wederkomt, er slechts een enkel kort tijdsbestek zit. dan 
zal God de hemel en de aarde, de zee en het droge doen beven. 
Met andere woorden, de Filadelfia Kerk heeft slechts een zeer 
korte tijd om haar Werk af te maken. er is slechts een zeer 
korte tijdsspanne voor God om te bepalen wie Filadelfiër en 
wie laodiceër is. er is slechts een korte tijd om te bepalen wie 
in de tempel van ezechiël in de Wereld van Morgen zal zijn. 
dan zegt God dat Hij “dit huis” met heerlijkheid zal vervullen.

als we ons realiseren wat God door de PCG aan het doen 
is, dan moet het moeilijk zijn om niet zo opgewonden te 
worden dat we bijna duizelig van blijdschap worden. Maar 
we zijn mensen. Soms kunnen we in een kreunend en zuch-
tend klagen vervallen dat we wensten dat we in egypte of de 
wereld terug waren.

Het is interessant op te merken dat God in vers 5 het de 
mensen uit egypte brengen noemt in plaats van uit Babylon. 
Waarom wordt egypte genoemd? God spreekt direct tot ons en 
herinnert ons eraan dat hij ons uit deze wereld heeft gevoerd. 
God gaf ons Zijn Geest bij onze bekering. er is niets veranderd. 
We hebben nog steeds Gods Geest en God is met ons. Wij 
behoren niet bang te zijn of te klagen. We behoren er altijd 
aan te denken dat onze toekomst vol heerlijkheid zal zijn.
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als Christus wederkeert, zal de Kerk haar eigen plaats in 
deze wereld ontvangen. aan de Kerk zal een verheven plaats 
geschonken worden. Jezus Christus zal zijn heerlijkheid met 
ons delen zodat we een werk kunnen doen. Onze toekomst 
zal adembenemend zijn.

d e  H e e r l i j k H e i d  va n 
d i t  l a a t s t e  H u i s

de laodiceërs zoeken naar goud. Maar er bestaan veel betere 
rijkdommen. “Van Mij is het zilver en van Mij is het goud, 
luidt het woord van de Here der heerscharen. de toekomstige 
heerlijkheid van dit [laatste—SV] huis zal groter zijn dan 
de vorige, zegt de Here der heerscharen; op deze plaats zal 
Ik heil geven, luidt het woord van de Here der heerscharen” 
(Hag. 2:8-9). God zegt dat het zilver en het goud van Hem zijn. 
Salomo had een 5400 vaar tui gen om het zilver en het goud aan 
te voeren, dat gebruikt moest worden bij de bouw van de tempel. 
Salomo maakte gebruik van kunstenaars uit de hele bekende 
wereld. Hij had toegang tot rijkdommen die veel groter waren, 
dan wat iemand zich zou kunnen indenken, Toch zegt God 
dat dit laatste huis veel heerlijker is dan Salomo’s tempel.

Hoe kan dat zijn? Vers 9 frustreert de theologen. Zij denken 
dat het op Zerubbabels tempel betrekking heeft. de tempel 
van Zerubbabel was lelijk in vergelijking met die van Salomo. 
Wij moeten deze verzen geestelijk bekijken. al het zilver en 
goud in Salomo’s tempel is een schijntje vergeleken bij de 
rijkdommen die God in onze levens bouwt. de eventuele 
geestelijke glorie die God over ons zal uitstorten is niet te 
vergelijken met materiële rijkdom.

g a  t e r u g  n a a r  H e t  b e g i n

dit is de oplossing voor het laodicea probleem: “Nu dan, 
bedenkt toch wat aan deze dag is voorafgegaan: voordat steen 
op steen gelegd werd aan de tempel des Heren” (Hag. 2:15). God 
zegt tegen Zijn priesters, Zijn volk, Zijn gehele natie, dat als 
zij werkelijk deze vreselijke crisis in de Kerk van de eindtijd 
willen oplossen, zij naar hun begin moeten zien—zelfs voordat 
de stenen van de tempel op elkaar gelegd werden.
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We moeten teruggaan en iedere steen onderzoeken—speciaal 
iedere basisdoctrine. de eerste doctrine die opgesomd wordt 
in de lijst van de 18 herstelde waarheden is regering. 
dat is verreweg de belangrijkste “steen” in de tempelbouw. 
Het gehele bouwproces draait om die doctrine. als we bij het 
begin beginnen voordat er een steen gelegd was, kunnen we 
zien hoe de Wereldwijde Kerk van God gebouwd werd! dat 
is de enige manier waarop we geeste lijk kunnen bouwen in 
deze eindtijd. Met andere woorden, Gods volk zal moeten zien 
hoe de heer armstrong de Kerk bouwde. de heer armstrong 
was de Zerubbabel van de eindtijd. Hij onderwees ons in de 
wet. Hij leerde ons hoe we onszelf moesten meten. Met andere 
woorden, hij leerde ons hoe we Gods tempel moesten bouwen.

God straft de laodicea Kerken vandaag de dag omdat ze 
niet goed meten. Haggaï legt uit dat de laodiceërs niet meer 
weten hoe ze meten moeten. “Voordat deze dingen geschied-
den: kwam men bij een hoop van twintig maten, dan waren 
er slechts tien; kwam men bij de wijnpers om vijftig maten 
uit de bak te scheppen, dan waren er slechts twintig. Ik sloeg 
u met brandkoren [koren door honingdauw aangetast] en 
met honigdauw [een afscheidings pro dukt van luizen, voor 
dit laatste geven de KJV en strong’s Concordance ‘meeldauw’, 
wat een plantenschimmel is], en al het werk van uw handen 
met hagel, maar er was bij u geen gedachte aan Mij, luidt het 
woord des Heren” (Hag. 2:16-17). als ze de tempel bouwen, 
verwacht God dat Zijn mensen goed zullen meten (Op. 11:1). 
de laodiceërs kunnen het maar niet voor elkaar krijgen. Ze 
komen altijd te kort.

God zet hen uiteen dat ze terug moeten gaan naar waar ze 
begonnen zijn. “Bedenkt toch wat voorafgegaan is aan deze 
dag, de vierentwintigste der negende maand, van de dag aan, 
waarop de tempel des Heren gegrond vest werd. Bedenkt: Is 
er nog zaad in de schuur? Ja, ook de wijnstok, de vijgeboom, 
de granaatappel boom en de olijfboom hebben niet gedra-
gen. Van deze dag aan zal Ik zegenen” (Hag. 2:18-19). als de 
laodiceërs alleen maar zouden beginnen met te bedenken of 
te mediteren over wat hun overkomen is, dan zegt God dat 
Hij hen zegenen zal. de oogst is nog niet helemaal binnen. 
Het zaad is nog niet in de schuur. Het is nog niet voorbij voor 
de laodiceërs. er is nog tijd om bij de oogst te gaan behoren!
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alles wat de laodiceërs moeten doen is zich te bekeren en 
terug te gaan naar het funda ment. dit betekent dat ze hun liefde 
en respect voor wat de heer armstrong onderwees, moeten 
hernieu wen. Wat de heer armstrong leerde is het fundament 
van Gods tempel in deze eindtijd. de verzen 18 en 19 zijn zo 
inspirerend. God zou hen vanaf vandaag zegenen, als ze alleen 
maar tot Hem, tot zijn wet en regering zouden terugkeren. 
deze dag vandaag kan van zo’n beslissende betekenis zijn in 
het leven van een laodiceër.

H e t  l a a t s t e  v i s i o e n

Haggaï’s laatste visioen is het belangrijkste van het hele boek. 
“Het woord des Heren kwam ten tweeden male tot Haggai op 
de vierentwintigste der maand, aldus: Zeg tot Zerubbabel, de 
landvoogd van Juda: Ik zal de hemel en de aarde doen beven, 
Ik zal de troon der koninkrijken omverwerpen, de kracht 
van de koninkrijken der volken verdelgen, de wagens en wie 
daarop rijden, omverwerpen en de paarden en hun ruiters 
zullen neerstorten, ieder door het zwaard van de ander” 
(Hag. 2:20-22). Jozua wordt hier niet genoemd. Haggaï moest 
alleen maar tot Zerubbabel spreken. Waarom?

Wie onderwees ons de grote profetieën van de eindtijd? Wie 
leerde ons dat God koninkrijken en wagens en legers en de 
heersers van deze wereld zou omverwerpen? Wie leerde ons 
dat allemaal? Wie leerde ons dat Chris tus zou wederkeren en 
Zijn Koninkrijk zou vestigen? dat was onze Zerubbabel van 
de eindtijd, Herbert W. armstrong. de eindtijd Jozua leerde 
ons die dingen niet. de heer armstrong was de bouwer van 
de tem pel—Jozua niet.

Merk op dat het raamwerk voor deze profetie de eindtijd is. 
“te dien dage, luidt het woord van de Here der heerscharen, 
zal Ik u, zerubbabel, zoon van Sealthiël, mijn knecht, nemen, 
luidt het woord des Heren, en Ik zal u tot een zegelring maken, 
want u heb Ik uitverkoren, luidt het woord van de Here der 
heerscharen” (Hag. 2:23). de naam van Zerubbabel wordt zeven 
keer in dit boek gebruikt. Het getal zeven beduidt volledigheid.

Zerubbabel maakte een werk volledig af. Van Jozua wordt 
niet gezegd dat hij een werk afmaakte. de heer armstrong 
maakte een werk volledig af. Haggaï ziet een zeer belangrijke 



37

G o d s  k l e i n e  o v e r b l ĳ f s e l

rol voor Zerubbabel. God koos hem als Zijn eigen zegel(ring). 
dit is een ongelofelijke verant woor  de lijk heid. God koos 
Zerubbabel—en alleen Zerubbabel—om Zijn autoriteit 
te vestigen.

Het boek Haggaï bevat een les van levensbelang voor heel 
Gods volk in dit laodicea tijdperk. Het is een boodschap over 
Zerubbabel, Gods zegelring, die Zijn wet en regering in deze 
eindtijd op aarde vestigde.

als we vandaag Gods Werk op aarde willen vinden, dan 
moeten we teruggaan naar het begin van het Filadelfia tijdperk 
en steen voor steen onderzoeken hoe de heer armstrong de 
tempel van God bouwde. Gods Werk en Kerk op aarde zal 
nu in onze tijd een replica zijn van wat de heer armstrong 
bouwde. Gods enige Werk of Kerk zal de wet en de regering, 
zoals die door Herbert armstrong gevestigd en onderwezen 
werd, volledig omhelzen. Haggaï laat ons zien dat Gods Werk 
zal weten wie de Zerubbabel van de eindtijd was en deze 
mensen zullen blij in zijn voetstappen volgen.

Het boek Haggaï geeft ons het volledige bewijs dat de 
Filadelfia Kerk van God het einde van Gods Werk van de 
eindtijd is!
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